
Otevřený dopis všem myslivcům 

 

Vážené kolegyně a kolegové,  

Nechtěl jsem se nijak vkládat do předvolební kampaně, která se odehrává u příležitosti voleb nového 
vedení ČMMJ, ale překroucené a často lživé informace, které se ke mně čím dál častěji dostávají, 
mě k tomu přinutily. Někteří naši kolegové si vzali jako rukojmí zatím neschválenou vládní novelu 
zákona o myslivosti, její přípravu a projednávání ve sněmovně a samozřejmě i zapojení vedení ČMMJ 
do této novely. Šíří se dezinformace o obsahu vládní novely, a přitom si jen stačí přečíst na stránkách 
Poslanecké sněmovny Sněmovní tisk 954/0 (psp.cz) návrh zákona, jeho důvodovou zprávu a obsah 
budoucích vyhlášek a je zřejmá pravda o nákladech na digitalizaci i sledování stavu poškození lesa zvěří 
Ústavem pro hospodářskou úpravu lesů. 

Z počátku jsem nebyl šťastný z toho, že jsem se nechal zapojit do projednávání vládní novely, 
nakonec jsem ale byl rád. Mohl jsem tak vidět, jak tyto věci fungují a jací lidé mohou u takového jednání 
být, když jde o moc a prosazení vlastních zájmů. Jsem člověk, který nemá rád konflikty a vadí mi, 
když vidím, jak se fakta a odborné argumenty dají překroutit a zneužít. Ale co, takový je už život. 
Když ale vidím, jak se mnozí (včetně kolegů z našich řad) snaží „cokoliv“ narušit, jen aby ukázali, že mají 
moc, nebo alespoň že jejich pravda je ta nejlepší, tak je mi velmi smutno. 

Dovolte mi shrnout to, co jsem při projednávání vládní novely zažil. Při své přípravě na kulatý stůl, 
který proběhl 30.3.2021 jsem naplno pochopil, že pokud nebudeme jednotní, tak hodně věcí 
prohrajeme. Do vládní novely chtěl zasáhnout snad každý, kdo chtěl získat nějakou moc, prosadit své 
zájmy, nebo z neznalosti a nedostatečné odborné erudice „si myslel“, že dělá dobře. 

Je zapotřebí připomenout, proč vládní novela vznikla. Ano, z velké části, to byla reakce na, v mnohých 
směrech, nedopracovanou, nepromyšlenou a nedomyšlenou poslaneckou „pomoc lesu, přilepenou“ 
k Lesnímu zákonu. Tím nejpodstatnějším ale byla skutečnost, že musíme snížit stavy spárkaté zvěře, 
promyšleně, cíleně, rychle, s ohledem na les, ale i na zvěř samotnou a s vizí do budoucna, tedy na 
udržitelnost. Novela není dokonalá, ale nejpalčivější problémy řeší/la smysluplně. 

Přestaňme si lhát do kapsy. Těsně u hranic našeho státu máme hned z několika stran africký mor 
prasat. Spárkaté zvěře je tolik, že na mnohých místech nezvládáme (většinou nechceme) odlovit 
ani přírůstky. Stavy zvěře z roku na rok stále rostou. Enormní škody zvěří, které spárkatá zvěř dělá 
na zemědělských a lesních porostech neřešíme, protože vlastně ani naším problémem nejsou, 
a protože se pořád ještě ve většině honiteb daří vypořádat škody zvěří způsobem, který uneseme. 
Nerespektujeme potřeby ani zvěře, kterou tak milujeme, protože nedodržováním sociálních struktur, 
poměru pohlaví a sociálním stresem, který ji způsobujeme nepřirozenými početními stavy, ji vlastně 
týráme. Bonitace honiteb, sčítání a plánování je dlouhodobě obehraná pohádka se špatným koncem 
a teď si ještě někteří myslí, že neodhlasováním vládní novely, která snižování stavů měla řešit 
s rozmyslem, je výhrou myslivců. Opak je pravdou přátelé. Neschválením vládní novely, která měla 
škody zvěří řešit způsobem, který je většinově akceptovatelným, jsme prohráli na plné čáře! Včera jsem 
dostal email (schválně nepíšu od koho, ale z našich řad to nebylo), ve kterém bylo mimo jiné napsáno 
„s touhle zkušeností po volbách okamžitě přijdeme s mnohem zásadnějšími změnami“. Všichni byli 
naladěni na „nějaké“ kompromisní řešení a že novela projde, proto se zrušil „přílepek“ k Lesnímu 
zákonu a neodhlasování vládní novely může být (a nejspíš i je) vnímáno jako podraz, protože 
nejpalčivějším byly vysoké stavy spárkaté zvěře a nepřiměřené škody na lesních porostech, ale i na 
zemědělských kulturách. V životě jsem spíše optimista, ale to, že neprošla vládní novela mi dělá velké 



vrásky na čele. Již brzy o nás budou rozhodovat jiní, a hlavně bez nás a bez kompromisů! Krátkozrakost 
ve „svržení“ novely, která údajně nic neřešila, nám z dlouhodobého hlediska může zlomit vaz.  

Apeluji na nás všechny, abychom se vyvarovali zdánlivě rychlým, ale krátkozrakým řešením a slibům 
a odmítněme radikální a populistická řešení. Teď více než kdy jindy, je zapotřebí držet při sobě 
a udržovat jednotu i Jednotu. Je mi opravdu smutno, když čtu, že někdo vystoupil z ČMMJ a pak zase 
„nastoupil“, protože se mu nelíbil, nebo líbil nějaký člověk ve vedení, nebo, že ČMMJ dělá málo pro své 
členy. To hovoří o naprostém nepochopení smyslu ČMMJ a odborné nevyzrálosti pisatelů. 
Vážení, každý zná legendu o prutech Svatoplukových a to, že v jednotě je síla. I kdyby ČMMJ 
nic nedělala (a že toho pro nás dělá hodně), tak i jen tím že je, dělá dost pro to, aby hájila naše zájmy. 
Zástupce jednoty nás totiž zastupuje na všech významných událostech. Při jednáních ve sněmovně, 
ale i v senátu to bylo vidět jednoznačně. Partner pro jednání je organizace, kde je nejvíce členů. 
Nechci, aby to vyznělo jako propaganda, i když to tak samozřejmě vyzní, hlavně teď v předvolební 
době, ale musím se zastat předsedy Janoty, na kterého slýchám mnoho falešných pomluv spojených 
s vládní novelou. Byl jsem osobně přítomen u všech projednávání jak v Poslanecké sněmovně, 
tak v senátu a to, jak nás pan předseda zastupoval při jednáních k novele zákona o myslivosti, 
bylo odborné a na úrovni a rozhodně naše společné zájmy zastupoval jako předseda nás všech. 
Členů i nečlenů!  

 

Kritizovat umí každý, a protože společnost je díky médiím spíše negativně naladěná, tak kdo nejvíc 
kritizuje, je i často nejvíce poslouchán. Opět Vás všechny žádám, přestaňme mezi sebou bojovat, 
z tohoto boje vyjdou pouze poražení!  

 

Ať ve volbách vyhraje kdokoliv, doufám, že přestanou tyto hloupé a do záhuby vedoucí vnitřní boje, 
a že budeme mít předsedu a celé vedení, které naše zájmy zastoupí důstojně, odborně a 
s profesionálním nadhledem. Po podzimních volbách do Poslanecké sněmovny to budeme více než 
potřebovat… 

 

 

 

Lesu a myslivosti zdar! 

 

 

 

doc. Ing. Vlastimil Hart, Ph.D.  

 


